
Mødereferat  

 Dato: 15. november 2021 

  
Mødeforum: 
 

LUU, lokalt uddannelsesudvalg 

Dato: 
 

Fredag den 2. november 2021  Tid: Kl. 8.30-10.30 

Sted: 
 

Strandpromenaden 4c, Horsens  

  
 Afbud: Mads Mikkelsen, Kirsten Haarup, Elsebeth Hansen, Dennis Christensen, Birgitte 

Salling, Birgit Kofoed,Trine Løkkegaard 
  

  
Dagsorden:  
 

1. Velkomst og dagsorden v/formanden 
Bl.a. ændringer i medlemmer samt ny næstformand. 
Velkommen til nyt medlem fra LGT Logistics A/S, Jørgen Liljeberg. PT. ingen skift på 
formand/næstformandspost – det medtages på næste møde. 
 

2. Lederkurser hos Learnmark erhverv v/Henrik Schalech 
En præsentation. 
En fin og præcis præsentation om tilbud og tilskud til lederkurser hos Learnmark 
erhverv.  
 

3. Trepartsaftalen v/Carsten  
Kort gennemgang af Learnmark Business struktur, prioritering og indsatser på 
lærepladsområdet. Gennemgang af trepartsaftalen sker i punkt 4. 
Samt kort udfordringerne. 
Carsten redegjorde for nogle af de væsentligste udfordringer for skolerne ved 
trepartsaftalen. Bl.a. ifht. elevernes manglende kendskab til EUX hos den stærkere 
målgruppe som skal vejlede sige selv. Vores elevgruppes sammensætning og mange 
boglige udfordringer og diagnoser, og elevernes manglende viden om valg af uddannelse 
og motivation for læreplads som de væsentligste. Hertil nogle tekniske, eks. hvordan man 
på 5 ugers Online forløb kan nå at skabe retning og få eleverne til at søge og få en 
underskrevet lærepladsaftale.  
 

4. Trepartsaftalen. Besøg og oplæg om trepartsaftalen fra Michael Kjær Pedersen, 
sekretariatschef fra uddannelsesforbundet. Punktet vil være et debatpunkt, hvor 
uklarheder og problematikker ifht. måltal og registrering af måltal gennemgås. 
 
Michael Pedersen, Uddannelsesforbundet præsentations-PP vedhæftet 
Drøftelser: 
SKP elever tæller datateknisk med i sum af SKP, uafhængig af hvor længe de har været i 
berøring med SKP. SKP elever tæller ikke med i overgangsmåltal. 



Måltallene er alene ministerens ønske og ikke forhandlingsparterne. 
Ingen merkantile skoler i DK kan forventeligt nå måltallene, iflg. Michael. 
Der er 2 måder at opnå måltal på. 1/ smid dem ud som ikke er nok søgende/rekrutter de 
rigtige elever, eller 2/ Skaf flere lærepladser. 
Skal skolerne udmelde et større antal elever i deres sidste del af uddannelsen? Ja, det 
kan være nødvendigt. Vi går fra fokus på fastholdelse til måltal. 
Et spændende oplæg som også skabte noget debat. 
 

5. Korte orienteringer fra: 
 

a) Business Horsens v/Anders Petersen 
En ny og ret kendt repræsentant var mødt frem. Morten Olsen. 
Business Horsens skal have ny direktør, så en del arbejde heromkring. 
 

b) Praktikpladssituationen v/Trine Løkkegaard 
Trine havde meldt afbud. 
 

g)  Efteruddannelse v/Peter Andersen  
Peter forhørte hos det nye medlem fra LGT Logistics A/S, om han eller en anden også 
kunne indtræde i LUU for transport.      
 

6. Eventuelt og ønske om kommende temapunkt.  
Ingen ønsker.  


